

NORTH WEST DEVELOPMENT AUTHORITY

MISSION DE DÉVELOPPEMENT DU NORD OUEST

P.O. Box, 442, Bamenda

Tel: (237) 233 36 13 78

Fax: (237) 233 36 16 61

Email: midenobda@yahoo.com

Website: www.mideno.org



Bamenda, the 08 AOUT 2024

N° 127/PULCCA/MIDENO/B/MSB/13/8

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N° 127/ONIT/PULCCA/MIDENO/MITB/13/84/2024 of 08 AOUT 2024 FOR THE ACQUISITION AND DELIVERY OF FARM INPUTS TO VULNERABLE FARMERS IN THE NORTH WEST REGION WITHIN THE FRAMEWORK OF THE EMERGENCY PROJECT TO COMBAT FOOD CRISIS IN CAMEROON (PULCCA) FOR THE SUPPLY AND DELIVERY OF IMPROVED RICE SEEDS AND MINERAL FERTILIZERS FOR THE CULTIVATION OF RICE THROUGH EMERGENCY PROCEDURE

SOURCE OF FINANCING: Emergency project to combat food crisis in Cameroon (PULCCA)

Budgetary Head: 246600

1. Subject of the invitation to tender: Within the framework of the emergency project to combat food crisis in Cameroon (PULCCA), the Director General of the North West Development Authority (MIDENO) is looking for competent and reliable suppliers to acquire and deliver/distribute various farm inputs (improved drought resistant seed varieties, chemical fertilizers, organic fertilizers, pesticides, etc) to vulnerable farmers in the North West Region

2. Nature of supplies: The supply, delivery and reception of improved rice seeds and mineral fertilizers for distribution to vulnerable farmers in the North West Region as follows:

To Supply and distribute 40,600 kg of improved rice seed and 4,640 bags of mineral fertilizers to selected vulnerable rice farmers with at least 60% being women.

3. Participation: Participation in this Invitation to tender is open to all National companies/suppliers that fulfill the required criteria specified in the bidding document and have the competence and experience of not less than 3 years in the same or similar supplies.

NB: The firm must not be in a situation of conflicting interest as defined in Article 4.2 (b) of the General Regulations of the Invitation to Tender. The bidder must not have been excluded from bidding for public contracts by the Competent Authority in charge of Public contracts

4. Origin of Supplies: All supplies/quotations submitted must provide clear information as to the origin of the goods to be supplied.

5. Financing: Services which form the subject of this Invitation to tender shall be financed by the EMERGENCY PROJECT TO COMBAT FOOD CRISIS IN CAMEROON (PULCCA)

6. Consultation of tender file: The tender file can be consulted during working hours from 8:00 am to 4:00 pm at the MIDENO Head Office, Secretariat of the Director General (1st Floor), Ayaba Street, P.O. Box 442, Bamenda; Email: midenobda@yahoo.com; Tel: 237 233 361 378 following the publication of this notice.

7. Acquisition of Tender File: The tender file may be obtained during working hours from 8:00 am to

4:00 pm at the MIDENO Head Office, Secretariat of the Director General, Ayaba Street, P.O. Box 442, Bamenda; Email: midenobda@yahoo.com: Tel: 237 233 361 378 following the publication of this notice against payment of a non-refundable sum of One hundred and sixty one thousand and ninety five (161,095) fcfa and payable into Account N° 06845 97568660001- 28 in the name of "SPECIAL ACCOUNT SAC-ARMP" in any BICEC Branch in Cameroon

8. Submission of bids: Each bid drafted in English or French in (7 copies) including one (1) original and six (6) copies marked as such, should reach the MIDENO Head Office located at Ayaba Street, P.O. Box 442, Bamenda) not later than 12 SEPT 2024 and should carry the inscription:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N° 123/ONIT/PULCCA/MIDENO/MITB/13/84/2024 of 08 AOUT 2024 FOR THE ACQUISITION AND DELIVERY OF FARM INPUTS TO VULNERABLE FARMERS IN THE NORTH WEST REGION WITHIN THE FRAMEWORK OF THE EMERGENCY PROJECT TO COMBAT FOOD CRISIS IN CAMEROON (PULCCA) FOR THE SUPPLY AND DELIVERY OF IMPROVED RICE SEEDS AND MINERAL FERTILIZERS FOR THE CULTIVATION OF RICE THROUGH EMERGENCY PROCEDURE

"To be opened only during the bid-opening session"

9: Bid Bond: Each bidder must include in his Administrative Documents, a bid bond issued by a financial institution approved by the Ministry in charge of Finance featuring on the list in document 11 of the tender file for an amount of: Eight million six hundred and nine thousand three hundred and seventy five (8,609,375) FCFA and valid for thirty (30) days beyond the validity of the bids.

10. Admissibility of bids: Under pain of being rejected, only originals or certified true copies by the issuing service and official or administrative authorities (Senior Divisional Officers, Divisional Officers, Bank Officials, and Taxation Officials etc.) of the administrative documents required, including the bid bond, must imperatively be produced in accordance with the Special Conditions of the invitation to tender. They must obligatorily not be older than three (3) months or must not be produced after the submission of the bids. Any bid not in conformity with the prescriptions of this notice and tender file shall be declared inadmissible, especially the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance or the non-respect of the models of the tender file documents shall lead to a pure and simple rejection of the bid without any appeal being entertained.

11. Opening of bids: The opening of the administrative documents, technical and financial bids are scheduled on the 12 SEPT 2024 prompt local time by the Internal Tenders Board of MIDENO in the MIDENO Conference Room at the Project management Office. Only bidders may attend or duly represented by a person of their choice.

12. Delivery deadline: The maximum execution deadline provided for by the Project Owner shall be two (2) months from the date of notification to start delivery

13. Evaluation Criteria: The bids shall be evaluated according to the following principal criteria;

A. Eliminary Criteria

- Absence or insufficient Bid Bond of the specified amount
- Absence or non-conformity of an element in the administrative file not regularized within 48 hours after opening of bids
- Absence of quantified unit price
- Absence or non conformity of the manufacturers authorization
- Absence of prospectus accompanied by the technical leaflet from the manufacturer
- Late submission of bids
- False declarations or forged documents
- Under exclusion sanctions from the Authority in Charge of the Regulation of Public Contracts
- Associated directly or indirectly with the conception, preparation of technical specifications and other documents concerned with this tender
- Non-respect of 80% of the essential criteria

- Bids whose outer envelopes leads to the recognition of the bidder
- Absence of brochures
- Non Conformity to technical specifications and standards (prospectuses, photos etc.)

B. Essential Criteria

S N	Criteria
1	General Presentation of bids (The various parts of the same file separated by colour dividers both in the original and in the copies and Files spirally bounded)
2	Specific experience of the firm in the same or similar services for at least 3 years
3	Conformity to technical specifications and standards (prospectuses, photos etc.)
4	Delivery schedule of two (2) months
5	Original bids signed by the competent Authority of the firm

14. Selection Method of Supplier: Evaluation shall be done using the binary method. The supplier shall be selected by the **Least Cost selection method after evaluating the technical capacity** (Bidder must fulfill 100% of the eliminatory criteria and must score at least 80 out of the 100 points previewed for the technical evaluation) and financial capacity of the bidder and make sure that the supply he/she is proposing is in conformity with the technical specifications of the supply in the Tender document and in accordance with the procedures described in this tender file

15. Validity of bids: Bidders will remain committed to their bids for **Thirty (30) days** from the deadline set for the submission of tenders.

16. Complementary Information: Complementary information can be obtained during working hours from *the secretariat of the Director General, MIDENO, P.O. Box 442, Bamenda: Email: midenobda@yahoo.com: Tel: 237 233 361 378*

FOR: NORTH WEST DEVELOPMENT AUTHORITY



Cletus Anye Matoyah
ECONOMIST (PLEG Hors Echelle)

CC

- ARMP (for publication and archiving)
- MINMAP (For information)
- Chairperson of MITB (for information)
- MIDENO Notice Board (for information)
- File

NORTH WEST DEVELOPMENT AUTHORITY

MISSION DE DÉVELOPPEMENT DU NORD OUEST

P.O. Box, 442, Bamenda

Tel: (237) 3336 13 78

Fax: (237) 3336 16 61

Email: midenobda@yahoo.com

Website: www.mideno.org



Bamenda, 08 AOUT 2024

N° 127.....PULCCA/MIDENO/B/ MITB/13/84

AVIS D'APPEL D'OFFRES

08 AOUT 2024

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°.....127..... /ONIT/PULCCA/MIDENO/MITB/13/84/2024 du.....POUR L'ACQUISITION ET LA LIVRAISON D'INTRANTS AGRICOLES AUX AGRICULTEURS VULNÉRABLES DE LA RÉGION DU NORD-UEST DANS LE CADRE DU PROJET D'URGENCE DE LUTTE CONTRE LA CRISE ALIMENTAIRE AU CAMEROUN (PULCCA) POUR LA FOURNITURE ET LA LIVRAISON DE GRAINES DE RIZ AMÉLIORÉES ET D'ENGRAIS MINÉRAUX POUR LA CULTURE DU RIZ PAR PROCÉDURE D'URGENCE

Financement : Projet d'urgence de lutte contre la crise alimentaire au Cameroun (PULCCA)

Line budgétaire : 246600

1. Objet de l' Appel d'Offres : Dans le cadre du projet d'urgence de lutte contre la crise alimentaire au Cameroun (PULCCA), le Directeur Général de l'Autorité de Développement du Nord-Ouest (MIDENO) recherche des fournisseurs compétents et fiables pour acquérir, livrer/distribuer et divers intrants agricoles (variétés de semences améliorées résistantes à la sécheresse, produits chimiques et engrais, engrais organiques, pesticides, etc.) aux agriculteurs vulnérables de la région du Nord-Ouest

2. Nature des fournitures : La fourniture, la livraison et la réception de semences de riz améliorées et d'engrais minéraux pour distribution aux agriculteurs vulnérables de la Région du Nord-Ouest comme suit:

- Fournir et distribuer 40,600 kg de semences de riz améliorées et 4,640 sacs d'engrais minéraux à des riziculteurs vulnérables sélectionnés, dont au moins 60 % sont des femmes.

3. Participation : La participation à cet appel d'offres est ouverte à toutes les entreprises/fournisseurs nationaux qui remplissent les critères requis spécifiés dans le dossier d'appel d'offres et possèdent la compétence et l'expérience d'au moins 3 ans dans des fournitures identiques ou similaires.

NB: Le cabinet ne doit pas se trouver dans une situation de conflit d'intérêts telle que définie à l'article 4.2 (b) du Règlement Général de l'Appel d'Offres. Le soumissionnaire ne doit pas avoir été exclu des appels d'offres pour les marchés publics par l'Autorité compétente en charge des marchés publics.

4. L'Origine des Fourniture : Toutes les fournitures/devis soumis doivent fournir des informations claires quant à l'origine des marchandises à fournir.

5. Financement : Les prestations faisant l'objet du présent Appel d'offres seront financées par le PROJET D'URGENCE DE LUTTE CONTRE LA CRISE ALIMENTAIRE AU CAMEROUN (PULCCA)

6.0 Consultation du Dossier d'Appel d'Offres : Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables de lundi à vendredi de 8h à 16h au Siège Social de la MIDENO, Secrétariat du Directeur General. Situé à Ayaba Street. B.P. 442, Bamenda : Email : midenobda@yahoo.com: Tel 237 233 361 378 des publications du

présent avis.

7. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres : Le dossier peut être obtenu au Siège Social de la MIDENO, Secrétariat du Directeur General premiere etage Situe à Ayaba Street. B.P. 442, Bamenda : Email : midenobda@yahoo.com; Tel 237 233 331 661 des publications du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de **Cent soixante un milles et quarante vingt quinze (161,095) francs CFA, ou l'équivalent**, payable dans une Agence BICEC au « **Compte Spécial –CAS ARMP N° 06845 97568660001- 28** La quittance doit identifier le payeur comme représentant de l'entreprise ou groupement désireux de participer à l'Appel d'Offres

8. Recevabilité des offres : Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois précédant la date de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère charge des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entrainera le rejet de l'offre.

9.0 Caution de Soumission: Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par un institution financière de premier ordre agréée par le Ministère charge des finances et dont la liste figure dans la pièce 11 du DAO d'un montant de : **Huit million six cent neuf milles trois cent soixante quinze (8,609,375) FCFA** et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

10. Remise des offres : Chaque offre rédigée en français ou en anglais en **Sept (7) exemplaires dont 1 original et (6) copies** marquées comme telles, devra parvenir au Siège Social de la MIDENO, Secrétariat du Directeur General de la MIDENO, situé à Ayaba Street, B.P. 442, Bamenda; Email: midenobda@yahoo.com; Tel: 237 233 331 661, au plus tard le **12 SEPT 2024** et devra porter la mention :

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° **127** /ONIT/PULCCA/MIDENO/MITB/13/84/2024 DU **08 AOUT 2024** POUR L'ACQUISITION ET LA FOURNITURE D'INTRANTS AGRICOLES AUX AGRICULTEURS VULNÉRABLES DE LA RÉGION DU NORD-OUEST DANS LE CADRE DU PROJET D'URGENCE DE LUTTE CONTRE LA CRISE ALIMENTAIRE AU CAMEROUN (PULCCA) POUR LA FOURNITURE ET LA LIVRAISON DE GRAINES DE RIZ AMÉLIORÉES ET D'ENGRAIS MINÉRAUX POUR LA CULTURE DU RIZ PAR PROCÉDURE D'URGENCE

«A N'OUVRIR QU'EN SÉANCE DE DÉPOUILLEMENT»

11. Ouverture des plis : L'ouverture des pièces administratives et the offres techniques aura lieu le **12 SEPT 2024** précise par la Commission Interne de Passation des **Marches dans la salle de conférence de la Mission de Développement du Nord-Ouest (MIDENO)** sise **au Siège Social situé à Ayaba Street, en face Mansfield Plaza Hôtel**. Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix

12.0 Délais de livraison : Le délai maximum de livraison prévu par le Maitre d'Ouvrage ou Maitre d'Ouvrage Délégué pour la réalisation des fournitures et **deux (02) Mois**

13.0 Principaux Critères d'évaluation : Les Offres seront évaluées selon les principaux critères suivant:

Critères d'Evaluation : Les offres seront évaluées selon les principaux critères suivant :

A. Critères éliminatoires :

- Non - conformité aux spécifications et normes technique du DAO (prospectus, photos etc,)
- Absence ou non conformite d'un element du dossier administratif non regularisee dans les 48 heures suivant l'ouverture des offres
- Absence de quantifie et de prix
- Absence ou non conformite de l'autorisation du fabricant

- Absence de prospectus accompagnant la notice technique du fabricant
- Absence ou insuffisance de la caution de soumission
- Soumission en retard
- Les documents frauduleux ou falsifiés
- Sanctionner d'Exclusion par L'Autorité Chargée de Marchés Publics
- Association direct ou indirect à la conception, préparation des spécifications technique et autres documents concernant cet Avis d'Appel d'Offres
- Offres dont l'enveloppe extérieure porte des mentions permettant de reconnaître le soumissionnaire
- Le non-respect de 80% des critères essentielle

B. Les Critères Essentielle

S N	Critères
1	Presentation générale des offres
2	l'expérience et la compétence technique pour au moins de 3 ans en ce domaine ou les domaines similaire
3	Conformité aux spécifications et normes technique du DAO (prospectus, photos etc,)
4	Délai de livraison deux (02) mois
5	Signature des originaux des Offres par L'Autorité ayant le mandat de Soumissionnaire en cas d'un groupement

14. Méthode de sélection du Prestataire : L'évaluation se fera par la méthode binaire. Le prestataire sera choisi par la méthode de sélection de moins disant après constatations de la capacité technique et financière du soumissionnaire à fournir les produits et la conformité des fournitures proposées aux normes et spécifications technique dans la DAO et conformément aux procédures décrites dans le présent DAO.

15. Durée de la validité des offres : Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant 30 jours à partir de la date limite fixée pour la dépôt des offres

16. Renseignements Complémentaires : Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables de lundi à vendredi de 8h à 16h au Siège Social de la MIDENO, Secrétariat du Directeur Général, situé à Ayaba Street, B.P. 442, Bamenda; Email: midenobda@yahoo.com: Tel: 237 233 361 378

POUR : MISSION DE DEVELOPPEMENT DU NORD OUEST



Clément Amey Matiyah
ECONOMIST (PLEG Hors Echelle)

Ampliations:

- ARMP (pour publication et archivage)
- MINMAP NWR (pour information)
- Président de la CPMI MIDENO (pour information)
- Affichage MIDENO (pour information)
- Service des marches MIDENO (pour archivage)